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Абонаментъ 20 лева годишно. 

Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 
до Постоянната Комисия — Варна. 

Официални: на дума по 50 ст.; заглавие, дата и 
подписъ по 2*50 лв.; 

частни: на дума или на кв. см. по 1 лв. 

Извлечение отъ протоколите 
отъ I редовна сесия. X. избор, периодъ 1920 г. 

на Варнен. Окръженъ Съветъ. 
XV. 

П. Яневъ: Поради факта, че 
бившите постоянни комисии 
не СА декларирали окр. имо
ти, окръга е принуденъ да 
плаща глоба. Ако окр. съ-
вътъ предприеме да обработи 
самъ стопанството, може да 
се образува тамъ образцово 
стопанство. Досега то е мно
го занемателно: лозята еж 
изоставени, нивите занема
рени и голЪма часть отъ 
тЬхъ заграбени отъ.околни
те села. Стопанството не е 
окржглено. Требва да нато-
варимъ Пост. Прие. да ок-
ржгли стопанството и да по
стави трайни знаци. 

М. Ботушаровъ: Надзирате-
льтъ не е гледалъ добре ра
ботата си и отъ фактите бие 
на очи големата незаинтере-
сованость и немарене ин
тересите на окръга въ това 
стопанство отстрана на то
зи, който е оставенъ да го 
пази. Нека се провери всич
ко и се накаже виновника. 

Председательтъ: Надзирате-
льтъ на стопанството днесъ 
не може да даде изложение
то си, понеже не му е съоб
щено. Да възложимъ на Пост. 
К-я да направи потребното 
относително завеждане кни
гите, привеждане въ извъст-
ность имотите на окръга и 
отстраняване на констатира
ните нередовности. 

Ф. Рафаиловъ: Отъ данни
те за стопанството яветвува, 
че бившето Пост. Прие. е гле
дало леко на въпроса и не 
се интересувало за уреждане 
и опазване окр. имоти. Сто
панството требва да се из
ползува направо отъ окржга 
За да защитимъ интересите 
на окржга, требва да имаме 
крепостни актове. Да възло
жимъ на Пост. К-я да про
учи твърдението на М. Бо-
рушарова, че имотите въ сто 
панството еж били използу
вани за частни цели, и да се 
взематъ съответните мърки, 
като се накажатъ виновни
ците най-строго или увол-
нятъ. Требва да се проявява 
по-ефикасенъ контролъ надъ 
окр. стопанства. 

Д. Шиковъ: Намекна се, че 
бившите пост. прие и окр. 
съвети не съ опазили добре 
имотите на окръга. Вземамъ 

думата да защитя окр. съ-
ветъ отъ 1908—911 г., поне
же той е запазилъ напълно 
интересите на окржга, на-
правилъ е много за подобре
ние и разхубавяване на сто
панството По бележката на 
г. Ботушарова мисля, че кой
то и да е отъ насъ вместо 
да прави критика, можеше да 
попита и да се справи въ 
Пост. К-я какъ стои този 
въпросъ. 

С Петровъ: Ясно е, че твър
де малко е направено за за
щита на стопанството и г. 
Шиковъ не може да се оп
равдава. Да се ограничи сто
панството и да се отпуснатъ 
кредити за издръжката му. 

М. Ботушаровъ! Азъ питахъ 
надзирателя въ приежтетви-
ето.на председателя на Пост. 
К-я и той призна сега изне
сените отъ менъ факти. 

Председателътъ! Да се въз
ложи на Пост. Прие. да про
учи изнесените отъ г. Боту
шарова факти и да накаже 
най-строго или уволни ви
новния, ако е Провиненъ въ 
нещо. 

Ив. Терзиевъ! Оправданията 
на г. Шикова не съ основа
телни. Гузенъ негоненъ бЪга. 
ИрЪдлагамъ да се провери 
дали приемниците надемокра
тите еж приели окр. стопан
ство тъй изправно, както ис
ка да ни каже г. Шиковъ. 

П. Димитровъ: (къмъ секр 
бирника) Има ли некакви 
крепостни актове за имоти
те на стопанството? 

Д. Шиковъ: Крепостни ак
тове нЪма. Стбпанството вла
дее възъ основа на съдеб
ното решение отъ апелатив
ния съдъ. 

Секр.-бирникътъ: Въ различ
ните книги не схождатъ ко
личествата на декарите, за
щото при послЪдующите 
описвания нивите еж се на
малили, тъй като еж отстъп
вани места за санаториума, 
за шосето и пр. 

Хр. Мирски: Щомъ еж се 
намалили нивите, требваше 
да се направятъ постжпки 
да се намалятъ декарите и 
по облагателните списъци. 
Лозята еж изкоренени, обаче 

данъкъ се плаща и досега 
като на лозя, когато треб
ваше да се направятъ пос
тжпки да се намали този 
данъкъ, като се облагатъ 
като хаври. 

П. Димитровъ: Моля г-нъ 
Шикова: защо часть отъ сто
панството е декл а р и р а н о 
презь 1911 г. въ Кестричко-
то землище, а другата часть 
въ варненското? 

Д. Шиковъ: Нивите мина-
ватъ въ землището на Кес-
тиричъ и затова тамъ еж 
обложени, а лозята еж въ 
варненското землище. 

Реши се: Окр. съвътъ при
ема напълно доклада на Ин
вентарната комисия и вменя
ва въ длъжность на Пост 
К-я да приведе въ извест-
ность имотите на окржга, да 
се заведатъ всички книжа за 
тия имоти, предвидени въ 
правилниците и нареждани
ята, да провери изнесените 
отъ г. Ботушарова факти и 
да накаже най-строго винов
ниците, ако се установи, че 
еж провинени и най сетне 
да вземе мерки за опазване 
окр. стопанство 

Дневния редъ за идното за
седание: 

1) II-о четене бюджета на 
окржга за 1920—921 г. 

2) Докладъ на прошетар-
ната комисия и 

3) Разни. 

ПРОтОколЪ № 12. 
(28 май 1920 г.) 

Открито отъ предсидате-
ля Т. Атанасовъ въ 4 ч. сл. 
пладне. 

Прочете се, прие и при-
подписа протокола отъ мин. 
заседание безъ изменение. 

Решение 53: 
Разглеждане на П-ро 
четене бюджета на 
окр за 1920—1921 г. 

Докладчикътъ М. Ботушаровъ 
(чете) гп. I— редовни разходи. 

Реши се: по § 1 п. п. \ и 2 
да не се предвиди кредитъ; по 
§ 2 да се впише 60,000 л.; 
§ 3 п. 1—8,400 л.; §3п 2— 
представителни. 

Д. Шиковъ: Въ представи
телните пари виждамъ нещо 
недемократично. Каква нуж
да има отъ техъ? 

П. Янивъ: Щомъ увеличих 
ме заплатата на председате
ля на 8400 л. нЬма нужда 
отъ представителни. 

ф. Рафаиловъ: Днесъ 8400 
л. годишна заплата еж недо

статъчни. Животътъ е пое 
къпнелъ. Законътъ предвиж
да представителни и требва 
да се дадатъ 600 лв, за да 
може той да изпълнява пра
вилно функциите и достойно 
да представлява окржга. 

Председатепьтъ: Представи
телните се даватъ, за да мо
же той да посрещне извънре
дните разходи при официал
ни приеми. За честьта и до
столепието на окр. съвътъ 
требва да дадемъ установе
ните отъ закона 600 лв 
представителни. 

Д. Шиковъ: Противопоста-
вямъ се. 

Н Стефановъ: Нашата гру
па е на.мнение заплатата на 
председателя и членовете да 
бжде по 12,000 л. годишно и 
затуй предлагамь 3600 лв 
представителни, за да се до
бие така сумата 12,000 лв. 

Реши се: по § з п. 2 да се 
впише 600 л.; по § 3 п, 3 — 
12,000 л., или. общо по § 3 
21,000 л.; § 4 — по заплата
та на чиновниците и слу
жащите въ Пост. К-я. 

Докладчикътъ: Необходимо 
е да гласуваме общъ кредитъ 
отъ 10,000 л. за приравнява
не заплатите на щата слЪдъ 
като се извърши класифика
цията. Може безъ икономъ. 

Д. Шиковъ: Немаме узако-
ненъ щатъ, следов., не мо-
жемъ да вписваме кредити. 
Предлагамъ сумата 10,000 л. 
за приравняване заплатите 
по щата да не Се предвижда 

Ф. Рафаиловъ: Щатътъ не-
ма да подобри съ нищо по
ложението на чиновника 
Предлагамъ нашите чинов
ници да се разпръделятъ на 
2 категории: чиновници съ 
специална подготовка и вто
рата— служащите и расил-
ните, на 1-а да предвидимъ 
заплата 800 л. месечно, а на 
Н-а 600 л. безъ добавъчното. 
Да увеличимъ заплатите, за
щото само тъй ще създадемъ 
на нашите чиновници добри 
условия за преживяване. 

Юр Ивановъ: Бюджетарна-
та комисия предлага увели
чение по 50 л.на чиновниците, 
а докладчикътъ частно пред
лага една сума отъ 10,000 л 
за приравнение къмъ щата. 
По този въпросъ въ бюдже-
тарната комисия нема еди
нодушие. Да приемемъ пред
ложените отъ бюджетарна 
та комисия заплати безъ да 
се вписва кредитъ за при
равнение. 

П. Яневъ: Ненавременно е 
да се дава отделенъ кредитъ-
Щатътъ, ако влезе въ сила, 
можемъ да увеличимъ запла
тите, Никой отъ нищо днесъ 
не е доволенъ. Ако приемемъ 
предложението на г Рафаи-
лова требва да дадемъ всич
ките приходи на окржга са
мо за заплати и да туримъ 
ключа на Пост К-ся. Да въз-
приемемъ предложенит. отъ 
комисията заплати, когато 
влезе щатътъ въ сила, 

Хр. Мирски: Отъ редъ го
дини се предвижда кредитъ 
за експедиторъ на Окр. Вест-
никъ, обаче такъвъ не се 
назначава и въстникътъ не 
се издава. Такъвъ кредитъ 
да се впише ако окр. съветъ 
реши да се издава вестника. 

Н. Стефановъ; Въ закона 
еж поставени минималните 
заплати. Ние сме властни да 
предвидимъ по-големи отъ 
техъ, предъ видъ скжпотия-
та Нашата група предлага 
да се предвиди за секр.-бир-
ника 900 л. месечно за про
верителите по 800 л., за ар
хиварите по 700 л. и на всич
ки други служащи по 600 л. 

Д. Шиковъ: Комунистите и 
социалистите искатъ големи 
заплати, но това можемъ ако 
наложимъ по-големи данъци 
и добиемъ повече средства. 

Съгласявамъ се съ г-нъ П. 
Яневъ. 

Ф. Рафаиловъ: Щатътъ да
ва съвършено незначително 
повишение на заплатите. 
Окржгътъ нема средствата 
за културното и економич-
ното му подигане, защото 
държавата отъ 40' години 
насамъ е охранвала армията, 
която погълна всичките й 
средства. За честьта на бол
шинството, нека г. г. земле-
делците не се плашатъ, че 
въ миналото еж агитирали 
противъ заплатите, а днесъ 
даватъ големи заплати. То
ва се налага отъ условията 
на живота. 

Реши се: по § 4 п. 1, за 
секр.-бирника, да се впише 
7,200 л.; п. 2, единъ економъ 
-да не се предвижда кредитъ; 

п 3, 4-ма проверители—по 
6600 л. или 26,400 л.; п 4, 
безотчетни на 4-ма провери
тели—по 3000 л. или 12000 л ; 
п 5, архиварь-регистраторъ— 
5,400 л; п. 6, архиварь кни-
говодитель на общинската и 
училищна отчетность —5400 
л; п. 7, старши писарь. 5400 
л.; п. 8, 3-ма писари, 1 маши-
нописецъ и 2 младши писа
ри по 4,200 лв. едному или 
12,600 л.; п. 9, експедиторъ 
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и администраторъ на Окр. 
вестникъ. 

Д. Шиковъ: Окр. вестникъ 
е основанъ презъ 1900 год 
Всички знаятъ неговото зна
чение. Въ него се изнасятъ 
решенията на окр. съветъ, 
за да видятъ избирателите 
съ какви въпроси съ се за
нимавали избраниците имъ. 
По-рано решенията на окр. 
съветъ се напечатваха и се 
разпращаха по общините, 
читалищата и пр При сегаш
ната скъпотия това е невъз
можно. Въ Окр. Вестникъ се 
печатаха и обявленията на 
общините и училищата. Има
ше и стопански ОТДБЛЪ съ ста
тии отъ агрономи, ветерина
ри и т. н. Той запълваше 
една празнота въ книжна
та пропаганда. Да оставимъ, 
даже да увеличимъ тозикре-
дитъ, а да направимъ еко-
номии отдругаде. 

Ю. Ивановъ. За ползите отъ 
вестника н е м а какво да 
говоримъ — те съ известни 
всекиму. Признаваме, че пе
чатната пропаганда е отъ 
твърде голЪмо значение На 
мнение съмъ: вЪстникътъ да 
се издава непременно. 

Реши се: по § 4, п. 9, за 
експедит.-админист. на вест
ника— оООО л; п. 10, 2-ма 
расилни по 4200 л. или 8400 
л.; п. 11, 1 чистачка. 

Ю. Ивановъ: 2-ма расилни 
съ достатъчни, а чистачката 
да се назначи на служба въ 
сиротопиталището 

Докладчикътъ: Секр.-бирни-
кътъ казва, че чистачката е 
необходима. 

Председательтъ: Чистачката 
пази голема чистота въ зда
нието и е потребна. 

<Р. Рафаиловъ: Да останатъ 
двама расилни и чистачката 

Хр. Мирски: Да се увеличи 
и на чистачката, както на 
расилните, 4200 л. 

Прие се: да се предвиди на 
чистачката заплата 4200 л. 

Реши се: по § 4 п. 11, 1 
чистачка 4200 л.; п. 12, въз
награждение на деловодите
ля на окр. реквизиц. коми
сия да не се предвижда кре-
дитъ; п. 13, възнаграждение 
на протоколиста презъ вре
ме не сесията на съвета — 
2000 л.; п 14, възнагражде
ние на машинописеца за на
писване протоколите на съ
вета. 

П. Димитровъ: Въ минало 
годишния бюджетъ б е ш е 
предвидено за протоколисти
те 1500 л. общо. Остава на 
Съвета да рЪши кредитътъ 
да бжде общо или поотделно 

Докладчикътъ: Бюджетарна-
та комисия възприе открива
нето на новия пунктъ. 

И. Стефановъ: Бюджетарна-
та комисия възприе да се 
определи точно какво ще 
получи протоколистътъ и ма-
шинописецътъ. 

Ф. Рафаиловъ: За машино
писеца да гласуваме 1000 л. 
защото работата е голема и 
се работи въ неработни ча
сове, ноще и праздникъ. 

Д. Шиковъ: Протоколис
тътъ държи бележки и сет
не ги продиктува на маши
нописеца. Преди малко гла
сувахме 2000 л , а сега ни се 
чете п. 14 съ 1009 лв Кога 
бюджетарната комисия е взе
ла такова решение? 

Х.р. Мирски: И да слеемъ 
двата пункта 2500 л. еж не
достатъчни; възнаграждени

ето е нищожно. 
Ив. Терзиевъ: Действител

но, работата имъ е голема 
и е потребно много време, 
но те съ наши чиновници и 
получаватъ заплата. За да 
удвоимъ отъ 1500 л на 3000 л 
нЪа да бждемъ последовател-
ни. Да прЪдвидимъ за двама
та 2000 л. 

Председате-.ьтъ: Протоко
листите полагатъ големи 
у с и л и я при извънреденъ 
трудъ презъ неработни ча
сове и ноще, и празникъ 
Ако оценяваме труда и уси
лията, имъ не требва да се 
скъпимъ, а ще гласуваме пред 
ложения кредитъ. 

Ю. Ивановъ: Бюджетарна
та комисия рЪши тия два 
пункта, за да знае точно все
ки какво ще получи. Прото-
колистъ-стенографъ ще ни 
коствува много скъпо. Съг-
ласенъ съмъ съ предложе
ния кредитъ 

П. Яневъ: Всеки не може 
да работи протоколите даже 
и при 5000 л. — тази работа 
е специална и требва да се 
възнагради. 

Ив. Терзиевъ: Азъ ценя 
труда имъ. Гласувания пре
ди малко кредитъ отъ 2000 л 
да се разпредели между про
токолиста и машинописеца. 

Реши се: по § 4 п. 14 да се 
впише 1000 л; п. 15, времен
ни писари по написване на
борните списъци. 

Д. Шиковъ: Не може ли на
писването имъ да се възло
жи на н а ш и я персоналъ 
презъ работните часове? 

Секр.-бирникътъ! Тя е гра
мадна работа и въ такъвъ 
случай ще требва да се изо
стави всичката текуща ра
бота. 

Реши се: по § 4 п. 15 да 
се впише 1200 л. или общо 
по § 4 97200 лв. 

§ 5, пътни и дневни пари 
на председателя и членовете 
на Пост. К-я, на съветници 
те и външни лица, които се 
командироватъ по решение 
на комисията или съгласно 
специалните закони и пра
вилници .. . 

Ф. Рафаиловъ: М-ра на фи-
нансиитЪ въ своето експозе 
по бюджета заяви, че ще се 
увеличатъ дневните пари на 
командирозс-нитЪ чиновници. 
Да се прЪдвидятъ 25,000 лв. 

Д Шиковъ: Предвидените 
въ въ проекта 6,000 л , съ 
достатъчни. При комадиров-
ка да се изпраща най-близ
кия до местото окр съвЪт-
никъ и така ще се направи 
значителна економия. 

Ив. Терзиевъ: ПрЪзъ мин. 
година кредитътъ е преви-
шенъ. ПрЪдлагамъ да се уве
личи на 20,000 л. 

П. Яневъ: Подържамъ пред 

ложението на бюджетарната 
комисия за 15,000 лв. 

Реши се: по § 5. 1) да се 
впише 15,000 л. и 2) при ко
мандироването на окр. съ
ветници да се предпочитатъ 
най-близките окр. съветници 
до местото на командиров
ката, обаче, когато работата 
е о т ъ компетентность на 
Пост. Прие, да се команди
рова членъ отъ Пост. К-я. 

По § 6, канцеларски, ку
пуване, книги, абонирьне спи
сания за библиотеката на ко
мисията, пощенски и гербо
ви такси и наемъ на теле
фона — Ю,000 лв. 

По § 7, издаване Окр. Вест
никъ и др издания; п. 1 за 
хонораръ. •. 

П. Яневъ: Понеже Окр. Вест
никъ ще се списва по отно
шение стопански въпроси отъ 
специалисти, нема защо да 
предвиждаме кредитъ за хо
нораръ. 

Д. Шиковъ: Хонораръ не 
тръбва да се предвижда. 

Реши се: по § 7 п. 1 да не 
се предвижда кредитъ; п. 2, 
за печатане: Окр. Вестникъ, 
бюджетопроекта, отчета за 
дЪйностьта на Пост К-я, 
обявления и пр.-:20,000 л. 

По § 8 п. 1, осветление и 
отопление 

Ф Рафаиловъ: Да увеличимъ 
кредита на 20.000 л., понеже 
дървата продължаватъ да се 
качватъ. 

Д. Шиковъ: Предвидените 
по проекта 10,000 л. съ не
достатъчни. 

Реши се: по §8 п. 1—15000 
л.; п. 2, купуване и подър
жане мебили — 4000 л. 

По § 9, разноски за про
цеси, мита, канцеларски, бе-
рии, герб. налогъ, депозити, 
експертиза и др. веществени 
разходи включително и раз
носки за доставяне доку
менти за имотите на окръ
га — 2000 л. 

По § 10, наемъ на частни 
здания за окр. служби, поп
равка и подържане здания, 
принадлежащи на окръга — 
30,100 л. , . 

По § 11, изплащане данъ
ците на окр. имоти и дохо
ди съгласно таблицата — 
10263 л. 

По § 12; п. 1, застрахов
ка окр. здания и недвижими 
имоти, принадлежащи на ок
ръга — 2,155 л.; п 2, за за
страховка лекарските меди
каменти и инструменти и др! 
при лечебниците и ветери
нар и санитар амбулатории 
—600 л., или общо по § 12 
— 2755 л 

По § 13, облекло и въоръ
жение на расилни, горски 
стражари, пъдари и др по
добни при Пост. К-я—3000 л,. 

Прие се; да се продължи 
по останалите разходни пе
ра въ следното заседание. 

печат. „Просвещение" 

Държавенъ Конезаводъ Кабиюкъ пр. гр. Шуменъ. 

ОБЯВЛЕНИЕ № 4171 

Дирекцията на Държ. Конезав. Кабиюкъ при гр. 
Шуменъ, обявява, че на 13-й Априлъ въ 10 часа преди 
пладне въ конезавода, ще се произведе публиченъ търгъ 
за продажбата на 12 крави, 16 телета, 2 бика; 1 конь, 
2 работни кобили, 8 женски и 6 мъжки кончета. 

Отъ купувачите на женските кончета ще се изис
ква удостоверение отъ надлежните общински власти че 
съ земледЬлци скотовъдци, и не търговци на добитъкъ. 

Първоначалната цена на всеко добиче ще се опре
дели отъ Държ. комисия въ денятъ на търгътъ. 

Публикуването на настоящето, както 3% градско 
право съ за сметка на купувачите. 

Кабиюкъ, 25.III.921 год. 

Отъ Дирекцията на Конезавода. 

ВРЕМЕННИ ПРАВИЛА 
за общинските скотовъдни комисии но 

подобрение на скотовъдството. 

(Приети въ заседанието на Ески-Джумайския скотовъ-
денъ съветъ съ протоколъ № 5 отъ 30.Х11.1919 г.). 

11. 
§ 6. Касиерь-Счетоводитель и секретарь на скотовъд-

ната комисия е общинския секретарь-бирникъ. То води 
сметководството и всичките книжа по подобрението на 
скотовъдството въ общината; прибира приходите и из
плаща разходите по закона за отчетностьта по бюджета 
и правилника за произвеждане и оправдаване на държав
ните разходи. 

Забележка 1. На секретарь-бирника за водене на 
сметко и деловодството се плаща допълнително възна
граждение, ако скотовъдната комисия вземе решение и 
предвиди въ бюджета. 

Забележка II. За нередовность при водене на смет
ководството и за нехайство секретарь-бирника се наказ
ва дисциплинарно отъ окръжния управитель по искане 
на околийския скотовъденъ съветъ. 

§ 7. Решен ята на скотовъдната комисия се прото-
колиратъ и подписватъ оть присътствующитб членове и 
секретаря. Преписите отъ протоколите на комисията се 
заверяватъ отъ секретаря. 

§. 8- Когато председателя на скотовъдната комисия 
ще отсътствува по-вече отъ единъ мЪсецъ, длъженъ е 
да остави за свой заместникъ едного отъ членовете на 
комисията, като съобщи за това на общинския кметъ. 

§ 9. За всеко заседание председателя издава пис
мена покана два-три дни по рано и свиква членовете ко
гато стане нужда Той ги свиква на заседание и тогазъ 
когато болшинството отъ техъ поиска това. Ако откаже 
те по своя инициатива свикватъ заседание и ако съ бол
шинство взематъ решение. За станалото съ длъжни да 
явятъ въ околийския скотовъденъ съветъ. Въ поканата 
тръбва винаги да бждатъ отбЪлезани въпросите за днеш
ния редъ. Срещу отсъствующите членове се приподпис-
ва председателя и означава причините, поради които не 
се е подписалъ отсътствующия членъ. 

§ 10. Председательтъ е длъженъ да свиква заседание 
още и тогава, когато това се иска отъ околийския ско
товъденъ съветъ или съ писмена мотивировка отъ сек
ретарь-бирника или общинския кметъ. Ако откаже безъ 
уважителни причини, въпроса се вниса на разглеждане въ 
околийския скотоиъденъ съветъ. 

§ И. Скотовъдната комисия може да взема реше
ния само по определения въ поканата дневенъ редъ и то 
ако на заседанието присъствуватъ по-вече отъ полови
ната "членове. Решенията се взематъ по вишегласие. Ней
ните решения, които не подлежатъ по закона и наред
бите на тия вр. правила на одобрение и утвърждение 
влизатъ въ сила веднага следъ подписването на про
токола. 

§ 12. Скотоводната комисия разглежда и решава 
въ своите заседания следните въпроси: 

а) По-съставяне и прилагане бюджета по фонда за 
подобрение на скотовъдството въ общината; 

б) По правилното събиране на доходите и извърш
ване на разходите; 

в) По проверяване главния отчетъ на секретарь-бир
ника за приходите и разходите по общинския скотовъ
денъ фондъ презъ изтеклата година; 

г) По купуване даване въ условна собственость, 
хранене, използуване и бракуване на общинските мъжки 
разплодници и субсидирането на частните лица и раз
ните дружества; 

д) По назначение и уволнението на слуги и други 
служители, ако има такива за гледане мъжките разплод
ници; 

е) По уредбата на скотовъдните станции, чистотата 
и снабдяването имъ съ всички необходими принадлежно
сти и вещи: кофи, чесала и пр 

ж) По прилагане закона за задължителното пре
глеждане и кастриране на мъжките разплодници, както 
и за добрия вървежъ на частните станции, които иматъ 
одобрени или позволени разплодници ; 

з) По образуването на фонда и увеличението на не
прикосновения фондъ ; 

и) По експлоатиране на скотовъдните имоти и за
пазването имъ въ добро състояние. 

к) По парцелирането на мерите и начините за из
ползването имъ, било отъ частните стопани или отъ 
местните скотовъдски, млекарски и земледелски дру
жества. 

л) По търгове, договори и доставки направени за 
сметка на фонда по одобрение на скотовъдството. 

м) По процеси, заведени отъ или противъ скотовъд
ната комисия, за дългове, имоти и др: 

н) По искането отъ държавата или окръжната по
стоянна комисия, да имъ се изпратятъ мъжки разплод
ници (жребци, бикове, нерези и пр.) на временно полз
ване и набавяне фуражъ за същите ; 

§ 13. Скотовъдната комисия, съ съдействието на 
кмета, взема нуждните мерки, щото оборите, предназ
начени за станции и жилища на мъжките разплодници, 
да съ ремонтирани и измазани най-късно до 20 февруа-
рий, т. е. Ю дни преди изпращането на държавните раз
плодници, същевременно набавятъ и нуждния фуражъ. 

Следва. 


